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Boligudvalget har i brev af 23. december 2020 stillet mig følgende spørgsmål 

(BOU alm. del), som jeg hermed skal besvare. Spørgsmålet er stillet efter ønske 

fra Christoffer Aagaard Melson (V). 

Spørgsmål nr. 44: 

Vil ministeren redegøre for sine overvejelser med hensyn til, om boligområder 

– der eksempelvis er udgået af ghettolisten – fortsat kan anvende målrettede 

redskaber så som reglerne om kombineret udlejning som led i fortsat at arbejde 

med boligområdets beboersammensætning og med henblik på at undgå, at bo-

ligområdet igen kommer på ghettolisten? 

Svar: 

Mit ministerium er i gang med at udarbejde et lovforslag, som skal sikre, at det 

er muligt at anvende de nødvendige redskaber for gennemførelsen af en obliga-

torisk udviklingsplan i de boligområder, som ikke længere optræder på listerne 

over udsatte boligområder. Ændringen betragter jeg som en teknisk korrektion, 

idet det hele tiden har været meningen, at udviklingsplanerne skal gennemfø-

res.  

Muligheden for at anvende kombineret udlejning er relateret til ledigheden i et 

boligområde. Hvis der over en étårig periode er en andel på mere end 40 pct. af 

beboerne i den arbejdsdygtige alder, der er uden for arbejdsmarkedet, så er det 

muligt at indføre kombineret udlejning, og derved afvise boligsøgende der 

modtager eksempelvis kontanthjælp eller arbejdsløshedsdagpenge. Der er på 

denne måde en sammenhæng mellem den udfordring, der skal løses, og det 

værktøj som kan tages i anvendelse. Det er ikke hensigten, at kombineret udlej-

ning udbredes til også at gælde for boligområder, hvor en udviklingsplan er un-

der gennemførelse.  

Med venlig hilsen 

Kaare Dybvad Bek 

18. januar 2021 
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